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Stilstand i staldbyggeriet i 2010 

Ifølge statistikken ophørte 154 bedrifter med at have køer i 2010. Derudover var der ca. 95 bedrifter, der justerede 
på deres koantal. 

Af de ca. 95 bedrifter var der ca. 30 bedrifter, som byggede en ny stald til deres køer og ca. 65 bedrifter renoverede eller udvidede deres kostald. 
Det var mest bedrifter, som havde mellem 200-300 køer, der justerede deres koantal, men også de helt store bedrifter til 400-500 køer og over 500 
køer, blev der enten udvidet eller bygget helt ny stalde til.

Alle stalde var med sengebåse og fordelingen af gulvtyper var overvejende faste gulv, enten præfabrikeret eller støbt på stedet. 

Billedet er langsomt ved at vende indenfor malkeområdet
I de sidst år har tendensen været, at AMS har haft et klart overtag i forhold til malkeenhederne, dette billede er langsomt ved at vende.  

I nye staldprojekter i 2009 investerede 80 % i AMS og de resterende 20 procent var primært parallelle malkestalde, som i gennemsnit var på 2 x 16
pladser.  

I de nye stalde i 2010 blev der i 68 % investeret i AMS og 32 % i konventionel malkning, som primært var en parallel malkestald, som i gennemsnit 
var på 2 x 16 pladser.  

I de 65 bedrifter, som udvidede koantallet, blev der i 80 % af staldene investeret i AMS og i 20 % i en malkestald 

Ungdyrstaldene var få
Ligesom kostaldene blev der ikke bygget ret mange ungdyrstalde i 2010. I de tilfælde, hvor der blev bygget nye kostalde, flyttede ungdyrene ind i 
de gamle kostalde. 

Den ekstra fokus, der har været på kalvene de forgangene år, er begyndt at smitte mere af på kalvenes opstaldning, og der blev set pænt mange 
kalvestalde i enten den ene eller anden type i 2010. 

Forventningerne til 2011
2011 er allerede godt i gang og det første halve år har været lidt sløjt, med hensyn til kostalde. Forventningen er at vi i det sidste halve år vil se
byggeriet blomstre lidt mere op. Men for køernes vedkommende vil vi stadigvæk se flere udvidelser end helt nye stalde. Derimod er der en
forventning om at der vil blive bygget mange ungdyr og kalve stalden i 2011.  
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Figur 1 - Antal kostalde i Danmark 1990-2010 Det gøres opmærksom på, at indtil 2005 var der kun tale om renoverede stalde i den røde kategori, 
da der næsten ingen udvidelser var. Fra 2008 har der derimod været et boom af udvidelser og derfor er udvidelser og renoveringer nu taget med 
under den samme kategori (den røde).
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